
genoemd die de prikkelstructuur van
het wetsvoorstel bevorderen. Blijft
staan dat ik het eerlijk gezegd idioot
vind dat sociale partners afspraken
moeten maken om dit wetsvoorstel
te herstellen op deze drie punten. Ik
begrijp niet dat de minister
vervolgens kan zeggen dat dit bij alle
soorten WGA-uitkeringen het geval
zou kunnen zijn. Bij drie van de vier
mogelijkheden – een kopje op de
loongerelateerde uitkeringen kan ik
mij nog voorstellen in de denktrant
van de minister – is geen sprake van
een verstoring van de prikkelstruc-
tuur maar juist van een versterking
daarvan. Waarom geeft de minister
daar dan niet veel meer ruimte voor?

De algemene beraadslaging wordt
geschorst.

De vergadering wordt van 13.50 uur
tot 14.35 uur geschorst.

©

De voorzitter: Ingekomen is een
beschikking van de Voorzitters van
de Eerste en Tweede Kamer der
Staten-Generaal inzake aanwijzing
van het lid Nijs tot lid in plaats van
het lid Visser in de Parlementaire
Vergadering van de Raad van
Europa. Ik stel voor, deze beschikking
voor kennisgeving aan te nemen.

Daartoe wordt besloten.

De voorzitter: De overige ingeko-
men stukken staan op een lijst die op
de tafel van de Griffier ter inzage ligt.
Op die lijst heb ik voorstellen gedaan
over de wijze van behandeling. Als
aan het einde van de vergadering
daartegen geen bezwaren zijn
ingekomen, neem ik aan dat de
Kamer zich met de voorstellen heeft
verenigd.

Ik geef het woord aan mevrouw
Van Oerle-van der Horst tot het
uitbrengen van verslag namens de
commissie voor het Onderzoek van
de Geloofsbrieven.

Mevrouw Van Oerle-van der
Horst, voorzitter der commissie: De
commissie voor het Onderzoek van
de Geloofsbrieven heeft de stukken
onderzocht die betrekking hebben op
de heer P.L.M. Jungbluth te
Einighausen. De commissie is
eenparig tot de conclusie gekomen
dat hij terecht benoemd is verklaard
tot lid van de Tweede Kamer der
Staten-Generaal. De commissie stelt

u daarom voor om hem toe te laten
als lid van de Kamer. Daartoe dient
hij wel eerst de verklaringen en de
beloften af te leggen zoals die zijn
voorgeschreven bij de wet van
27 februari 1992, Staatsblad nr. 120.

De commissie verzoekt u tot slot,
de Kamer voor te stellen, het
volledige rapport in de Handelingen
op te nemen.

De voorzitter: Ik dank namens de
Kamer de commissie voor haar
verslag en stel voor, dienovereen-
komstig te besluiten.

Daartoe wordt besloten.

(Het rapport is opgenomen aan het
eind van deze editie.)1

De voorzitter: De heer Jungbluth is
in het gebouw der Kamer aanwezig.

Ik verzoek de griffier, hem binnen
te leiden, en u allen om te gaan
staan.

Nadat de heer Jungbluth door de
griffier is binnengeleid, legt hij in
handen van de voorzitter de bij de
wet voorgeschreven verklaringen en
beloften af.

De voorzitter: Ik wens u van harte
geluk met het lidmaatschap van deze
Kamer. Ik verzoek u, de presentielijst
te tekenen en na de schorsing in ons
midden plaats te nemen. Ik maak van
de gelegenheid gebruik om u alvast
vanaf deze stoel te feliciteren. Dat
doe ik ook als voorzitter van de vaste
commissie voor OCW, want ik weet
dat u lid zult worden van deze
commissie.

De vergadering wordt enkele
minuten geschorst.

Regeling van werkzaamheden

De voorzitter: Ik stel voor, aan-
staande donderdag te stemmen over
de motie-Van der Staaij/Klaas de
Vries (19637, nr. 920) ingediend
tijdens het VAO asiel- en terugkeer-
beleid op 19 april 2005 over het
alsnog uitvoeren van de motie-Van
der Staaij/De Vries op stuk nr. 837.

Voorts stel ik voor, toe te voegen
aan de agenda van morgen en als
hamerstuk te behandelen Kamerstuk
30063, Overgangsrecht inzake de
beëindiging van het recht op toeslag
op grond van de Toeslagenwet
binnen de Europese Unie, de

Europese Economische Ruimte en
Zwitserland.

Overeenkomstig de voorstellen van
de voorzitter wordt besloten.

De voorzitter: Op verzoek van de
fractie van GroenLinks heb ik een
aantal benoemingen gedaan, te
weten:
- in de vaste commissie voor
Economische Zaken het lid Jung-
bluth tot lid in plaats van het lid
Duyvendak, het lid Duyvendak tot
plv. lid in plaats van het lid Vos;
- in de vaste commissie voor
Nederlands-Antilliaanse en Aru-
baanse Zaken het lid Halsema tot plv.
lid in de bestaande vacature;
- in de vaste commissie voor
Onderwijs, Cultuur en Wetenschap
het lid Jungbluth tot lid in plaats van
het lid Vendrik en het lid Vendrik tot
plv. lid in de bestaande vacature;
- in de vaste commissie voor Sociale
Zaken en Werkgelegenheid het lid
Azough tot plv. lid in de bestaande
vacature;
- in de vaste commissie voor
Volksgezondheid, Welzijn en Sport
het lid Vendrik tot lid in plaats van
het lid Halsema, het lid Azough tot
lid in de bestaande vacature en het
lid Halsema tot plv. lid in plaats van
het lid Vendrik;
- in de Themacommissie Ouderen-
beleid het lid Azough tot lid in de
bestaande vacature;
- in de commissie voor de Verzoek-
schriften het lid Azough tot plv. lid in
de bestaande vacature.

Het woord is aan mevrouw Hamer.

Mevrouw Hamer (PvdA): Voorzitter.
Ik zou graag het verslag van het
algemeen overleg over de medezeg-
genschap bij Defensie op de plenaire
agenda willen zetten.

De voorzitter: Ik stel voor, dat VAO
aan de agenda van aanstaande
donderdag toe te voegen. Wij
beginnen morgenavond om
ongeveer 23.00 uur met het eerste
VAO.

Daartoe wordt besloten.

De voorzitter: Het woord is aan de
heer Varela.

De heer Varela (LPF): Voorzitter. Ik
wilde u namens mevrouw Kraneveldt
vragen om het VAO ceremonie
verkrijging Nederlanderschap op de
plenaire agenda te zetten.

Vendrik
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De voorzitter: Ik stel voor, ook dat
VAO toe te voegen aan de agenda
van morgenavond. Het begint dan
rond 23.30 uur.

Daartoe wordt besloten.

De voorzitter: Het woord is aan
mevrouw Van Oerle-van der Horst.

Mevrouw Van Oerle-van der Horst
(CDA): Voorzitter. Ik wil namens de
woordvoerder, de heer Bruls, een
VAO aanvragen over het vrije verkeer
van de MOE-landen, naar aanleiding
van het AO van dinsdag 21 juni 2005.

De voorzitter: Ik stel voor, dit VAO
op de agenda van morgenavond te
plaatsen. Dit VAO begint dan wellicht
pas op de dag daarna.

Aldus wordt besloten.

Aan de orde is de behandeling van:
- het wetsvoorstel Invoering

van de Zorgverzekeringswet en
aanpassing van overige wetten
aan die wet (Invoerings- en
aanpassingswet Zorg-
verzekeringswet) (30124).

De algemene beraadslaging wordt
geopend.

De voorzitter: Ik heet allereerst de
minister van Volksgezondheid,
Welzijn en Sport van harte welkom
in ons midden. Ik deel mee dat aan
de sprekerslijst is toegevoegd
mevrouw Smits. Zij zal eveneens
namens de PvdA-fractie spreken, ik
stel voor na de heer Heemskerk.

U krijgt de spreektijden waar u zelf
om vroeg. Wel wil ik u vragen, zich
zoveel mogelijk daar ook aan te
houden.
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De heer Heemskerk (PvdA):
Voorzitter. Ik zal trachten, mij er
zoveel mogelijk aan te houden. Als ik
mijn spreektijd met één minuut
overschrijd, begint immers het 39ste
VAO om één minuut over half twaalf.

Ik dank de minister voor de
verhelderende antwoorden tijdens
het wetgevingsoverleg, want er
waren heel wat vragen. Wij waren
het niet met alle antwoorden eens,
maar ik denk dat er veel mist is
weggenomen. Ik dank de minister
ook voor het schriftelijke antwoord
op de vraag of een gemeente een

collectieve polis kan afsluiten per
1 januari 2006. Het antwoord is: het
kan wel, maar of het verstandig is,
moeten de gemeenten zelf maar in
VNG-verband uitmaken. De minister
ontraadt schriftelijk de aanneming
van ons amendement over het
instemmingsrecht van de onderne-
mingsraad. Mijn fractie vindt
gezondheidszorg voor werknemers
nog belangrijker dan arbeidszorg
voor werknemers en wenst dus
dezelfde betrokkenheid van de
ondernemingsraad. Ik reken nog
steeds op steun van de CDA-fractie,
die immers ook vond dat de
ondernemingsraad voluit betrokken
moet zijn bij topsalarissen.

Voorzitter. Er is veel verhelderd,
maar het zal nooit alles zijn. Zelfs de
heer Omtzigt zal niet alle vragen
kunnen bedenken die zich in de
toekomst nog zullen voordoen. Wij
zien de invoering tegemoet. De
minister was wel zeer helder in het
volledig uitkleden van de motie-
Swenker/Van Leeuwen die in de
Eerste Kamer is aangenomen. Deze
motie stelt dat de keuzevrijheid
wordt gewaarborgd door restitutie-
polissen en dat de keuzevrijheid blijft
gegarandeerd zonder extra premie-
betalingen. De motie stelt dat geen
gat mag ontstaan tussen de
naturapolis met minder keuzevrijheid
en de restitutiepolis. Er mag geen
gat ontstaan tussen die twee!

De minister probeert zich er met
een truc uit te redden. Hij zegt te
verwachten dat de naturapolissen
goedkoper worden en dat de
restitutiepolissen even duur blijven.
Dan bestaat er natuurlijk nog steeds
een gat. Het is dezelfde truc die
minister Zal uithaalde toen hij
betoogde dat niet de gulden te
goedkoop was, maar de Duitse mark
te duur. Dat komt precies op
hetzelfde neer.

De Tweede-Kamerfracties van CDA
en VVD zaten erbij en keken ernaar.
Zij lieten gebeuren dat de minister in
de Tweede Kamer de motie-Swenker/
Van Leeuwen definitief om zeep
hielp. Hij zal hem niet uitvoeren,
want echt uitvoeren zou bijvoorbeeld
betekenen dat de gemiddelde premie
van restitutiepolissen leidend wordt
voor de berekening van de zorg-
toeslag.

VVD en CDA waren er vooral in
geïnteresseerd hoe de invoering
uitpakt voor de expats van internatio-
nale instellingen, voor MBA-
studenten en een rijke dame in het
Belgische Brasschaat. Dat zijn zulke

belangrijke keuzes, dat je je eigen
fracties in de Eerste Kamer ervoor
laat vallen.

Een andere belangrijke keuze die
bij de invoering van deze wet wordt
gemaakt, is het kwijtschelden van
€ 600 mln. die de particulier
verzekerden nog dienden bij te
dragen aan de kosten voor de
ziekenfondsverzekerden. Het heeft er
natuurlijk helemaal niets mee te
doen dat je een bedrag van € 600
mln. laat zitten als gevolg van
administratieve lasten.

Het is ook een politieke keuze dat
geen enkele afspraak is gemaakt met
de particuliere zorgverzekeraars die
een vermogensmeevaller hebben
van € 2,5 mld. Particulier verzeker-
den en aandeelhouders van Delta
Lloyd zullen deze minister buitenge-
woon dankbaar zijn. Ziekenfondsen
en ziekenfondsverzekerden trekken
aan het kortste eind.

De Kamer beslist nu over de
daadwerkelijke overgang naar een
nieuw stelsel. Mijn fractie heeft ten
aanzien van de wet zelf aangegeven
te weinig vertrouwen te hebben in
de langetermijneffecten van de
private invulling. De zorgplicht van
verzekeraars is niet voldoende
omschreven. Dit stelsel kan misgaan
als de verzekeraars hun maatschap-
pelijke taak niet invullen.

Mijn fractie vreest dat dit stelsel
eindigt met commerciële schade-
verzekeraars die vooral restitutie-
polissen verkopen. Een regio waarin
vervolgens ook nog eens een groot
aantal verzekeraars met elkaar
concurreert, maakt een goede
afstemming en een regionaal
geïntegreerd zorgaanbod vervolgens
een illusie. De minister heeft niet
duidelijk willen maken wat de
eventuele kosten of consequenties
zijn om dit alles te corrigeren of om
het weer publiekrechtelijk te maken.

De minister verdient lof voor het
feit dat hij zijn politieke lot verbindt
aan een goede overgang. Minister
Brinkhorst heeft bij de liberalisering
van de energiemarkt ook al eens
gezegd dat hij zou aftreden bij chaos.
Mijn vraag aan de minister luidt wat
een goede overgang is.

Deze minister is bijzonder handig
in het gebruiken van buitengewoon
vage woorden op momenten dat het
lastig wordt. Ik heb nog eens geteld
in de nota naar aanleiding van het
verslag en het wetgevingsoverleg.
Daarin kwamen meer dan honderd
veronderstellingen voor. Ik citeer uit
de nota naar aanleiding van het

Voorzitter

Tweede Kamer
Invoerings- en aanpassingswet
Zorgverzekeringswet
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